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KS § 55  DNR: KU/2008.26 
 
Godkännande av dagordning 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl efterhör om dagordningen 
för dagens sammanträde godkännes. Följande ärenden föreslås utgå: 
 
1. Punkt 20. Skrivelse från Torbjörn Jarlevid. 
2. Punkt 22. Kulturhuvudstad 2014. 
3. Punkt 23. Motion angående kommunens ohälsotal och kostnader. 
4. Punkt 26. Detaljplan för fastigheten Högsby 1:60, Moréns backe. 
 
Dagordningen föreslås kompletteras med följande ärenden: 
 
1. Årets By. Miljökriterier. 
2. Byggande av 10 vindkraftverk i kommunen. 
3. Öka invånarnas trivsel i kommunen 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Dagordningen godkännes med förändringarna enligt ovan. 
Motionen om kommunens ohälsotal tas upp i kommunledningsutskottet i maj. 
_____ 
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KS § 56  DNR: KU/2008.59 
 
Redovisning från verksamheterna 
 
Räddningschef Hans Bohlin. En tank till den nyinköpta tankbilen kommer att 
upphandlas under våren. Finns utrymme för den investeringen i budgeten. 2 
räddningsledare A från Högsby snart klara med grundutbildning, räddningsinsats. 
2 räddningsledare ska utbildas under hösten. I Fågelfors finns idag inte tillräckligt 
med personal för att långsiktigt hålla en beredskap. Fagerhult saknar personal, men 
har några nya brandmän på gång. Två slutar i Högsby under året. Överflyttning 
från Fagerhult 1 st. Redovisar budgeten. Utbildningar och övningar har genomförts 
iWis och Krisam. 
 
Skolchef Anders Johansson redovisar en uppföljningsmodell som 
utbildningsutskottet har tagit fram.  Interkommunal kostnad för 4 barn. 
Familjedaghem 5 barn/årsarbetare. Fritidshemmen 167 inskrivna, personaltäthet 
14,52 barn/årsarbetare. Det går åt extra resurser för de små enheterna. Därav högre 
personaltäthet. 58 sexåringar i förskoleklass.8,2 lärare per 100 elever i grundskolan 
totalt. SFI 45 elever 1,7  personal.  
 
Teknisk chef Peter Siilak. Redovisar personalsituationen på teknisk förvaltning. 
Två pensionsavgångar inom kort. En person är långtidssjukskriven. 
Myndighetsnämnden beslutar i bygglovärendena en gång per månad. 
Ekonomi. Sparat 0,5 mkr på vinterväghållningen. Ökade kostnader för underhåll 
av utomplansvägarna. Tekniska verksamhten redovisar 605 000 kr plus exkl 
bokslut. 
 
Socialchef Stellan Lindeberg redovisar budgetuppföljning. Kommunen har 
övertagit hemsjukvården från landstinget. Verksamheten kommer att följas upp 
kontinuerligt. Inga nya flyktingar har kommit hittills i år. Med anledning av 
sparbetinget har en arbetsgrupp tillsatts för utredning av måltidsverksamheten.  
60 personer är för närvarande inskrivna i arbetsmarknadsverksamheten. Antalet 
ungdomar vid arbetsmarknadsenheten har ökat avsevärt. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar att löneöversynen för SKTF är klar och 
kommer att betalas ut i april. Ett samverkansavtal ska tas fram mellan fack och 
arbetsgivare. Ett förslag kommer hur man ska organisera folkhälsofrågorna. 
Budgetarbetet pågår. Nya direktiv har kommit från kommunstyrelsen. Utskotten 
sammanträder angående detta 21 och 22 april. Kommunen har anlitat en konsult 
som jobbar med strategisk integrationsplanering. Till detta har beviljats medel från 
Migrationsverket. Kommunchefen har fått i uppdrag att utreda samverkan med 
andra kommuner avseende personal- och ekonomichefsfunktionerna. 
Personalchefsfrågan är akut. Den ny tjänstemannaorganisation är beslutad. 
Projektsamordnaren är anställd. Studiebesök ska genomföras i Gislaved angående 
datorprogrammet Castor.  
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KS § 56  DNR: KU/2008.59 
 
Kjell Front (c) vill ha en redovisning av flyktingverksamheten, hur mottagandet 
har fungerat samt om kriterierna i kommunfullmäktiges beslut är uppfyllda. Han är 
positiv till tegelbruksverksamheten. 
 
Diana Bergeskans (s) vill veta vilka kommunala arbetsplatser som erbjuder  
personer från arbetsmarknadsverksamheten jobb.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen från verksamheterna godkännes. 
 
En redovisning av flyktingverksamheten tas fram till juni månads 
kommunstyrelse. 
 
En förteckning över kommunala arbetsplatser som tar emot personer från 
arbetsmarknadsverksamheten tas fram och redovisas på kommunstyrelsen i juni. 
 
Frågan om debitering av hembesök i hemsjukvården tas upp till socialutskottet 
omgående. 
_____ 
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KS § 57  DNR: KU/2008.85 
 
Vänortsarbetet Berga Katalonien  
 

KU § 33 08-03-18  
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att staden Berga i 
Katalonien vill återuppta kontakten med Högsby kommun. I skrivelse har man 
informerat om kommande invigning av ett torn i anslutning till svenska 
paviljongen.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunfullmäktiges presidium hanterar frågan om invigning av torn i 
paviljongen inom fastlagd budget för representation. (Kommunstyrelsens konto 
ansvar 121, vks 101) Dock maximalt 15 000 kr. 
 
Kommunfullmäktiges presidium tar kontakt med projektsamordnaren om 
möjlighet finns till medfinansiering med hjälp av externa medel. 
 
Övriga frågeställningar gällande vänortssamarbetet med Berga i Katalonien 
hanteras av kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunfullmäktiges presidium hanterar frågan om invigning av torn i 
paviljongen inom fastlagd budget för representation. (Kommunstyrelsens konto 
ansvar 121, vks 101) Dock maximalt 15 000 kr. 
 
Kommunfullmäktiges presidium tar kontakt med projektsamordnaren om 
möjlighet finns till medfinansiering med hjälp av externa medel. 
 
Övriga frågeställningar gällande vänortssamarbetet med Berga i Katalonien 
hanteras av kommunstyrelsen. 
_____ 
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KU § 38 08-03-18 
Remiss – Nya regionala miljömål i Kalmar län 2008 
 
Länsstyrelsen har översänt Nya regionala miljömål för Kalmar län – remissutgåva 
2008, som tagits fram av Länsstyrelsen och Skogsstyrelsen samt vid två 
miljömålsseminarier under hösten 2007, på remiss. De nya regionala miljömålen 
för länet kommer att fastställas i maj 2008. Synpunkter på förslaget är välkomna 
senast den 11 april 2008. Högsby kommun har ansökt om förlängd remisstid och 
fått det till den 18 april. 
_____ 
 
Miljöinspektör Anders Ivansson redovisar de regionala miljömålen. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Anders Ivansson får i uppdrag att redovisa, analysera och beskriva konsekvenserna 
främst avseende de delar och mål som berör Högsby kommun. Förslag till 
remissvar redovisas på kommunstyrelsen den 16 april.   
_____ 
 
Miljöinspektör Anders Ivansson redovisar miljö- och byggnadskontorets yttrande 
daterat 2008-03-31 avseende de delar och mål som berör Högsby kommun. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom miljö- och byggnadskontorets synpunkter 
daterade 2008-03-31 som sitt remissvar och överlämnar det till länsstyrelsen, dock 
med beaktande av de eventuella negativa konsekvenser som kan uppstå då energi 
produceras. 
_____ 
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KS § 59  DNR: KU/2008.74 

KU § 40 08-03-18 
Remiss – Klimatkommissionen Kalmar län 
 
Klimatkommission Kalmar län har under 2007 arbetat på uppdrag av 
Regionförbundets styrelse. Kommissionen lämnade sin slutrapport i december 
2007. 
 
Regionförbundets arbetsutskott har beslutat att skicka kommissionens rapport på 
en bred remiss i Kalmar län. Synpunkter på förslaget är välkomna senast den 1 maj 
2008. Regionförbundets styrelse kommer därefter att besluta om reviderade mål, 
samt om ett handlingsprogram för perioden 2008-2009. 
_____ 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Miljöinspektör Anders Ivansson får i uppdrag att redovisa förslag till 
remissyttrande till kommunstyrelsen den 16 april. 
 
Kommunledningsutskottet föreslår att kommunen ställer sig bakom punkt 1, 2, 13 
samt 14 i förslaget. Anders Ivansson får i uppdrag att komplettera den redovisade 
statistiken på kommunnivå.   
_____ 
 
Miljöinspektör Anders Ivansson redovisar remissvar daterat 2008-04-04. 
 
Särskilt emotses synpunkter på: 
1. Kommissionens förslag till nya och reviderade mål för En fossilbränslefri 
region.  

2. De utmaningar som berör er – är ni beredda att anta dessa? Hur? 

3.  Er prioritering av kommissionens förslag 

Kommissionen föreslår fyra nya regionala mål: 
 
Nytt mål om energieffektivitet där kommissionen menar att ett effektivare 
resursutnyttjande är en nödvändighet om klimatfrågan ska kunna lösas. Målet 
består av två delmål det ena berör tranportsektorn och det andra uppvärmningen av 
bostäder.  
 
Nytt mål om samhällsbetalda resor därför att utvecklingen inom transportsektorn 
är avgörande för att nå målet en fossilbränslefri region. Där är det viktigt att den 
offentliga sektorn redan nu påbörjar upphandlingen av miljöfordon för 
samhällsbetalda resor. 
 
Nytt mål om minskade koldioxidutsläpp, även här bör ett delmål sättas upp. 
 
Reviderat mål om vindkraft, regionen ska vara en viktig aktör i etableringen av 
vindkraft i länet. 
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KS § 59  DNR: KU/2008.74 
 
Högsby kommun instämmer i målet om energieffektivisering eftersom varje 
sparad kWh är den bästa kWh. Övriga mål är delmål till befintliga mål och det kan 
behövas sådana för att arbetet ska komma igång så man ser att det övergripande 
målen är realistiska. 
 
Kommissionen utmanar Högsby kommun på 4 punkter: 
Att kommunen ska genomföra en pilotstudie om bättre samordning av kommunens 
fysiska planering och länets regionala transportplanering. 
Att i första hand välja miljöfordon och/eller förnyelsebara drivmedel vid köp av 
fordon och transporttjänster. 
Att inom sin egen organisation ta fram och genomföra ett program 2008-2010 för 
Uthållig kommun. 
Att under det närmaste året tillsammans med Regionförbund, landsting, kommuner 
och företag genomföra en klimatkampanj med målet att länets invånare ska sänka 
sina koldioxidutsläpp med 20 % till 2012. 
 
Högsby kommun antar de fyra utmaningarna och kommer att arbeta in dessa 
utmaningar i programmet för Uthållig kommun. 
 
Prioriteringen bör läggas tre områden: 
Minska antalet transporter både vad gäller gods och personer och de transporter 
som ändå måste göras ska vara effektiva och fossilbränslefria.  
Energieffektivisering i fastigheter och företag, så att den elenergi som måste 
användas används där den inte går att ersätta med förnyelsebara energikällor.  
Teknik/affärsutveckling för att förnya och utveckla de verksamheter som finns 
inom miljö och energiområdet i länet. 
 
Högsby kommun vill för övrigt se en satsning på järnvägen mellan Kalmar och 
Linköping bl.a. så att gods kan transporteras på banan och restiden mellan Högsby 
och Kalmar/Linköping kortas ner. Det borde också var möjligt att få till flera stopp 
mellan Högsby och Kalmar för att öka arbetspendlingen, eller varför inte ett 
lokaltåg som går de tider banan inte används.  
Kommunen ser också att det tas fram pilotprojekt på småskaliga energi- och 
miljölösningar, ex.vis rötning av biogas av hushållsavfall. Storskaliga lösningar 
innebär ofta långa transporter. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom remissvaret daterat 2008-04-04 samt de fyra 
punkterna: 
 
Att kommunen ska genomföra en pilotstudie om bättre samordning av 
kommunens fysiska planering och länets regionala transportplanering. 
 
Att i första hand välja miljöfordon och/eller förnyelsebara drivmedel vid köp av 
fordon och transporttjänster. 
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KS § 59  DNR: KU/2008.74 
 
Att inom sin egen organisation ta fram och genomföra ett program 2008-2010 för 
Uthållig kommun. 
 
Att under det närmaste året tillsammans med Regionförbund, landsting, 
kommuner och företag genomföra en klimatkampanj med målet att länets invånare 
ska sänka sina koldioxidutsläpp med 20 % till 2012. 
 
Högsby kommun antar de fyra utmaningarna och kommer att arbeta in dessa 
utmaningar i programmet för Uthållig kommun. 
 
Remissvaret ska kompletteras med utbyggnad av små vattenkraftkällor, satsning 
på  tågtrafik Oskarshamn-Nässjö via Berga samt Stångådalsbanan, matartrafik till 
de olika banorna samt att arbeta för en utbyggnad av vindkraften. 
_____ 
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KS § 60  DNR: KU/2007.167 
 
Uthållig kommun, avsiktsförklaring 
 
Energimyndigheten erbjuder landets kommuner deltagande i programmet Uthållig 
kommun. Uthållig kommun är ett program där Energimyndigheten stärker 
deltagande kommuner i arbetet för att nå en uthållig tillväxt genom att föra in 
energiperspektivet i olika delar av den kommunala verksamheten. De 
pilotkommuner som deltagit under programmets första period 2003-2007 har nått 
mycket goda resultat. 
 
Klimatkommissionen Kalmar län har föreslagit att Kalmar län ska erbjuda sig att 
vara pilotlän i detta sammanhang. Ett samlat deltagande från Kalmar län stöttar 
och utvecklar kommunernas och länets arbete, samtidigt som Kalmar län får 
möjlighet att synas nationellt. 
 
Intresseanmälan till Energimyndigheten ska göras senast den 15 augusti 2007. 
 

KU § 192 07-08-15 
Kommunledningsutskottet beslutar 
 
Kommunchefen får i uppdrag att skicka in en intresseanmälan till 
energimyndigheten. 
_____ 
 
Kommunen har erhållit bekräftelse från Energimyndigheten 2007-08-22 att 
intresseanmälan mottagits. För att Energimyndigheten ska kunna bedöma om 
kommunen kan delta i Uthållig kommun måste intresseanmälan kompletteras med 
5 olika punkter. 
_____ 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ärendet återremitteras på grund av att arbetet inte är slutfört. 
_____ 
 

KU § 319 07-12-04  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl har tillsammans med Anders 
Ivansson upprättat en komplettering till intresseanmälan om kommunens 
deltagande i projektet Uthållig kommun. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Komplettering av intresseanmälan om kommunens deltagande i projektet Uthållig 
kommun godkännes. 
_____ 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 11(59) 
Kommunstyrelsen  
 2008-04-16 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KS § 60  DNR: KU/2007.167 
 

KU § 39 08-03-18  
Klimatfrågan – drivkrafter och konsekvenser  

Klimatfrågan har bara under det senaste året fått en mycket påtaglig 
uppmärksamhet och drivkraft beroende på: 

• Företagens kommersiella intresse för uthålliga energilösningar 
• Ett ökat politiskt tryck på alla nivåer 
• Ett stort medialt intresse för klimatfrågan 
• Ett stort personligt intresse för många människor att vilja göra något aktivt. 
 

Vidare har en alltmer enig forskarkår pekat på dramatiska konsekvenser av den 
globala uppvärmningen till följd av utsläpp av växthusgaser. Konsekvenserna av 
den globala uppvärmningen är ”ojämlik” så tillvida att vissa regioner i världen 
kommer att drabbas medan andra regioner t.o.m. åtminstone i ett kortsiktigt 
perspektiv kan dra nytta av den. Klimatfrågan har seglat upp som den största 
politiska frågan globalt och får därmed konsekvenser för alla även på lokal nivå 
för att inte säga individnivå. En annan viktig observation är att utrymmet att vänta 
och se och/eller att enbart sikta på åtgärder i ett längre perspektiv har krympt eller 
försvunnit! 

Beslutsfattare världen över har i olika grad och på olika sätt agerat för att begränsa 
utsläppen av växthusgaser. På EU-nivå finns dels redan antagna direktiv plus ett 
antal överenskommelser på regeringsnivå om framtida målsättningar: 

• EU ska som helhet minska sina utsläpp av växthusgaser med 8 % till år 
2010 (2008 - 2012) jämfört med 1990 års nivå, där den interna fördelningen av 
bördan medger Sverige att öka 4 %, men där riksdagen bestämt att Sverige ska 
minska 4 % under samma tidsperiod. 
• Enligt EU-direktiv 2006/32/EG av den 5 april 2006 ”Energitjänstdirektivet”, 
ska varje medlemsnation sträva efter att uppnå ett nationellt vägledande 
energibesparingsmål på 9 % fram till utgången av år 2016 
• Reduktion av växthusgaser med 20 % fram till år 2020 från 1990 års nivå 
• Av den totala energiefterfrågan skall 20 % bestå av förnybar energi år 2020 
(avses bli bindande). 
• Inom trafiksektorn skall minst 10 % av drivmedelsanvändningen komma 
från förnybara bränslen (avses bli bindande). 

En viktig slutsats av den korta omvärldsbeskrivningen är att inte minst 
kommunerna står inför nya och stora utmaningar inom miljö- och energiområdet. 
Kraven är på olika sätt tydliga, men i samma andetag bör påpekas att utvecklingen 
både för regioner, kommuner och företag kan innebära stora möjligheter. Om 
svenska företag och kommuner kan vara i fronten både teknikmässigt och 
kommersiellt kan kunnande, system och produkter exporteras och vara en drivkraft 
i internationella utbyten i exempelvis EU-projekt.  
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Uthållig kommun är ett program där Energimyndigheten förstärker deltagande 
kommuners egna arbete för en uthållig utveckling genom att föra in 
energiperspektivet i olika delar av den kommunala verksamheten. Härigenom 
påverkas den kommunala verksamheten direkt. Övriga delar av lokalsamhället 
som näringsliv, organisationer och de enskilda medborgarna, påverkas indirekt. 
Myndigheten äger programmet och ansvarar för valet av nya kommuner, för 
planering och genomförande av stöd åt samtliga kommuner, för finansiering av 
forskningsprojekt inom kommunerna, samt kunskapsspridning om programmets 
effekter och resultat.  

Programmets sex kännetecken 
1. Programmet bygger på kommunernas egna initiativ. Det finns ingen uniform 
mall som ska tvingas på kommunerna, vilka samtliga har högst särpräglade 
förutsättningar och vitt skilda strategier i sitt uthållighetsarbete.  
2. Programmet präglas av en helhetssyn där energiperspektivet förs in i den 
kommunala verksamhetens olika delar, inkluderat kommunala bolag. 
3. Programmet är väl politiskt förankrat. De politiskt förtroendevalda i kommunen 
väljer medvetet att genomföra programmet.  
4. Programmet bygger på samverkan mellan olika förvaltningar och mellan 
kommunen och andra aktörer som näringsliv, skolor, myndigheter och 
organisationer. 
5. Programmet är långsiktigt.  
6. Programmet passar lätt in i kommunernas övriga utvecklingsarbete. Det 
konkurrerar inte, utan kompletterar och förstärker pågående arbete 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
att bilda en politisk styrgrupp bestående av kommunledningsutskottet samt 
ordförandena i utbildningsutskottet, socialutskottet och tekniska utskottet.  

att styrgruppen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp med deltagare från 
förvaltningar och bolag, så att exempelvis näringsliv, energi, miljö, tekniska 
förvaltningar, sociala sektorn och bostadsföretag engageras samt  

att styrgruppen får i uppdrag att tillsätta en lokal referensgrupp med bred 
representation utanför den kommunala organisationen, ex.vis Företagarna, HBAB, 
Eon, LBC, KLT, 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
att bilda en politisk styrgrupp bestående av kommunledningsutskottet samt 
ordförandena i utbildningsutskottet, socialutskottet och tekniska utskottet.  
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att styrgruppen får i uppdrag att tillsätta en arbetsgrupp med deltagare från 
förvaltningar och bolag, så att exempelvis näringsliv, energi, miljö, tekniska 
förvaltningar, sociala sektorn och bostadsföretag engageras samt  

att styrgruppen får i uppdrag att tillsätta en lokal referensgrupp med bred 
representation utanför den kommunala organisationen, ex.vis Företagarna, HBAB, 
Eon, LBC, KLT. 
_____ 
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Varuförsörjningsplanen 
 
Kommunledningsutskottet beslutade 2007-05-02, § 137, att 
varuförsörjningsplanen skulle revideras. Revideringen har pågått under 2007. 
 
På kommunledningsutskottets sammanträde 2007-12-04, § 306, beslutades att ge 
Bertil Eifrém i uppdrag att fortsätta med revideringen av varuförsörjningsplanen. 
Ett nytt förslag är framtaget och presenteras vid dagens sammanträde. 
 

KU § 31 08-03-18  
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Den reviderade varuförsörjningsplanen godkännes. 
_____ 
 
Bertil Eifrem redovisar varuförsörjningsplanen. Planens strategi- och 
målformuleringar har anpassats till kommunens mål och policies. I kapitel 2 finns 
en sammanfattning av analysen som genomförts. Kapitel 1 har kompletterats med 
en karta. Under punkt 4.2. finns tre övergripande mål som ska vara vägledande. I 
handlingsprogrammet finns sju konkreta åtgärder. Bertil Eifrém går igenom de sju 
punkterna.  Två butiker är prioriterade i planen, Fagerhult och Grönskåra. 
 
Det krävs någon ansvarig som ser till att varuförsörjningsplanen uppdateras 
kontinuerligt. 
 
Brigitte Kühne föreslår att man i upphandlingarna för in miljöaspekterna med 
kortare transportsträckor. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta varuförsörjningsplanen. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att verkställa planens intentioner. 
 
En utvärdering av varuförsörjningsplanen genomförs efter ett år. 
_____ 
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KF § 26 08-01-24  
Motion angående upprättande av mångkulturellt bokslut 
 
Sverigedemokraterna, genom Sven-Erik Karlsson och Bernt Limegård, föreslår i 
motion att kommunen årligen ska upprätta mångkulturellt bokslut. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 2008-01-24, § 26 att remittera motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal har upprättat ett svar på motionen enligt följande: 
 
 
”Sverigedemokraterna har inkommit med en motion, daterad 2008-01-16, 
angående upprättande av mångkulturellt bokslut. Sverigedemokraterna föreslår att 
kommunen årligen ska upprätta mångkulturellt bokslut där invandring, 
anhöriginvandring och integrationspolitikens konsekvenser för kommunens 
ekonomi och verksamhet belyses. 
 
I motionen definieras inte begreppet invandrare/flyktingar. Till kommunen har 
sedan länge flyttat dels infödda svenskar från andra delar av landet, 
arbetskraftsinvandrare från andra länder, flyktingar från all världens hörn. En del 
av dessa har bott så länge som 50 år och längre i kommunen och har aldrig varit i 
klammeri med rättvisan eller belastat de sociala myndigheterna. Istället har de 
arbetat och betalat skatt som övriga kommuninvånare. För att uppfylla motionens 
intentioner skulle man behöva gå in och undersöka varje enskild kommuninvånare 
och ta reda på var vederbörande kommer ifrån för att sedan kunna bedöma om 
vederbörande utgjort en plus- eller en minuspost i den kommunala budgeten. Det 
är således svårt att skapa en rättvisande helhetsbild, till en rimlig administrativ 
kostnad, av invandringens effekter på ekonomin och den kommunala 
verksamheten. Det föreslås därför att motionen avslås. I kommunens 
årsredovisning samt delårsbokslut redovisas en enklare förvaltningsberättelse över 
kommunens flyktingverksamhet.  
 

KU § 34 08-03-18  
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Motionen avslås med hänvisning till kommunchefens upprättade svarsskrivelse. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Motionen avslås med hänvisning till kommunchefens upprättade svarsskrivelse. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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KU § 13 08-01-16  
Kommunens hemsida 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar att kommunens hemsida 
behöver förnyas och utvecklas och föreslår att kommunchefen ges i uppdrag att 
inkomma med tidplan och kostnadskalkyl. En ny hemsida bör ha interaktiva 
funktioner där medborgaren aktivt kan delta. 
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att redovisa tidplan och 
kostnadskalkyl för en ny kommunal hemsida med interaktiva funktioner. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisade vid 
kommunledningsutskottets sammanträde 2008-01-16, § 13, att kommunens 
hemsida behöver förnyas och utvecklas och föreslår att kommunchefen ges i 
uppdrag att inkomma med tidplan och kostnadskalkyl. En ny hemsida bör ha 
interaktiva funktioner där medborgaren aktivt kan delta. 
 
Kommunledningsutskottet beslutade att ge kommunchef Joakim Malmdal i 
uppdrag att redovisa tidplan och kostnadskalkyl för en ny kommunal hemsida med 
interaktiva funktioner. 
_____ 
 
Kommunchefen redovisade bakgrunden för att bygga vidare på hemsidan. Han 
redovisade ett koncept som bygger på en justering av nuvarande IT-plattform.  
 

KU § 37 08-03-18  
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram en kommunikationsstrategi i första 
skedet. Införande av ett intranät prioriteras före upphandling av ny hemsida.  
 
Ny hemsida för Högsby kommun skall vara professionell i utförande och layout 
samt ha interaktiva funktioner. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunchefen får i uppdrag att ta fram en kommunikationsstrategi i första 
skedet. Införande av ett intranät prioriteras före upphandling av ny hemsida.  
 
Ny hemsida för Högsby kommun skall vara professionell i utförande och layout 
samt ha interaktiva funktioner. 
_____ 
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Biblioteksplanen 
 
Ansvarig för biblioteksverksamheten, Anna Lundberg, redovisade utkast till 
biblioteksplan. 
 

KU § 172 07-06-04 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Anna Lundberg får i uppdrag att skicka ut nuvarande utkast till biblioteksplan på 
remiss till berörda instanser. Remissvar skall inkomma senast den 15 september. 
_____ 
 

KU § 253 07-10-03 
Biblioteksansvarige Anna Lundberg har upprättat en sammanfattning över 
inkomna remissvar daterad 2007-09-24 av vilken bland annat framgår att ”en klart 
övervägande majoritet av inkomna remissvar förordar bokbuss i kommunens 
ytterområden enligt alternativ 1 eller 2”. 
 
Önskemål om att planen kortas ned, framförs. Kommunstyrelsens ordförande Ewa 
Engdahl föreslår att biblioteksplanen återremitteras till kultur- och 
fritidsförvaltningen.  
 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Biblioteksansvarig Anna Lundberg får i uppdrag att arbeta fram en förkortad 
version där idéer från remissvaren vävs in i förslaget till biblioteksplan. 
_____ 
 

KU § 313 07-12-04 
Bibliotekarie Anna Lundberg redovisar det reviderade förslaget till biblioteksplan 
daterad 2007-11-23. Planen ska gälla 2007-2010 och därefter revideras. Av 
förslaget framgår bland annat att ett utökat samarbete ska ske med 
skolbiblioteken. På sikt inrättas en heltidstjänst som skol- och studiebibliotekarie. 
Bokbuss hyrs in från Oskarshamns bibliotek vilken ska betjäna Berga, Ruda och 
Långemåla samhällen. Bokbuss hyrs också in från Nybro bibliotek som skall 
betjäna Fågelfors, Fagerhults och Grönskåra samhällen. Kostnad ca 50 000 kr per 
år räknat på 11 månader för varje bokbuss. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Upprättat förslag till biblioteksplan daterad 2007-11-23 godkännes. 
 
Kommunchef Joakim Malmdal får i uppdrag att redovisa finansiering av 
åtgärderna i biblioteksplanen till kommunstyrelsens sammanträde i december 
2007. 
_____ 
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KS § 434 07-12-18 
 
Fritidschef Christina Dahlén har lämnat skriftligt förslag till finansiering av 
biblioteksplanen. I förslaget till biblioteksplanen framgår att kostnaden för 
genomförandet beräknas kosta 115.000 kronor. 
 
I 2008 års budget för biblioteksverksamhet finns inga medel för denna utökning. 
Det skulle dock kunna gå att klara av transporter från huvudbiblioteket till 
ytterområdena, kostnad 15.000 kronor. 
 
Återstår då 100.000 kronor för att finansiera bokbussens turer. För att lösa 
finansieringen måste medel tillsättas i 2008 års budget eller att ärendet tas med i 
2009 års budgetarbete, vilket innebär att den servicen då får vänta till dess. 
 
Folke Karlsson med instämmande av Nedzad Talovic föreslår att på de orter där 
det finns intresse från invånarnas sida att själva hålla biblioteksfilialerna öppna, 
ska de få möjlighet till det. 
 
Brigitte Kühne anser att man ska stödja de ideella krafterna och tror inte att 
100 000 kr räcker för att finansiera bokbuss samt att det är för lite med 1 timmas 
besök per vecka. 
 
Diana Bergeskans är för förslaget om bokbuss och anser att den tillsammans med 
ideella krafter kompletterar varandra och skulle kunna tillgodose invånarnas 
boklåningsbehov på bästa sätt.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet återremitteras till kommunledningsutskottet för framtagande av 
alternativa förslag till omdisponering inom förvaltningens ram. 
_____ 
 
I yttrande 2008-01-15 meddelas att en kostnad på 100.000 kronor per år för 
bokbussturer i ytterområdena inte går att omdisponera inom förvaltningens ram.  
 
Diana Bergeskans (s) föreslår att kostnaderna för bokbussen tas med i 2009 års 
budget. 
 

KU § 17 08-01-16 
Kommunledningsutskottets beslut 
 
Ärendet återremitteras för framtagande av alternativa förslag till omdisponering 
inom förvaltningens ram samt för besked om när man senast måste lämna besked 
om införande av bokbuss 2009. 
_____ 
 

KU § 48 08-03-18 
Christina Dahlén och Anna Lundberg har upprättat ett svar daterat 2008-03-06.  
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Tjänstemännen föreslår ej någon omdisponering av medel för finansiering av 
bokbuss till Högsby kommuns ytterområden. 
 
Det finns inget senaste datum förbeställning av bokbussturer, dock bör det ske 
under augusti månad, innan det aktuella året.  
 
Christina Dahlén och Anna Lundberg föreslår att den reviderade planen antas som 
den är utan bokbussförslag, men att detta tas med i kommande budgetarbete. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Biblioteksplan reviderad 2008-03-06 godkännes. 
 
Frågan om finansiering av bokbuss överlämnas till budgetberedningen för 2009 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Biblioteksplan reviderad 2008-03-06 godkännes. 
 
Frågan om finansiering av bokbuss överlämnas till budgetberedningen för 2009 
_____ 
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KU § 32 08-03-18 
Arrende av Gösjöbadet 
 
Arrendeavtal vid Gösjöbadets camping är uppsagt. En träff har ägt rum med 
företrädare för markägare och arrendatorer då det beslutades att arrendatorn skulle 
undersöka om någon annan var intresserad att arrendera campingen.  
 
Inga intressenter finns i nuläget. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunen ser det som positivt om någon ny arrendator visar intresse.  
 
Fritidschefen får i uppdrag att efterhöra om någon förening kan åta sig skötseln av 
badet samt att fortsätta att arbeta för att hitta arrendatorer till campingen.  
 
Avstämning skall ske vid kommunstyrelsens sammanträde i april.   
_____ 
 
Kommunchef Joakim Malmdal meddelar vid dagens sammanträde att det finns två 
intressenter. Kommunchefen föreslår att kommunen upprättar ett arrendeavtal  
med markägarna för marken i direkt anslutning till badplatsen och intressenterna 
upprättar ett arrendeavtal med markägarna för marken vid campingplatsen. 
Avtalen skrivs på ett år. Därefter sker en utvärdering.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkänns. 
_____ 
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Inrättande av familjecenter i Högsby kommun 
 

KU § 36 08-03-18 
Ett förslag har tagits fram ”Högsbymodellen – ett teamarbete till stöd för 
kommunens barnfamiljer”, daterat 2008-03-10. 
 
Utgångspunkt: 
• Att skapa en familjecentral som är anpassad till en mindre kommuns 
förutsättningar och resurser 
• Familjecentralen skall vara till för all familjer med barn från 0 – 6 år. I ett senare 
skede kan verksamheten breddas för äldre åldrar 0 - 16 
• I ett senare skede kan även skolhälsovården ingå samt ungdomsmottagning 
• Familjecentralen skall inte konkurrera med befintlig verksamhet såsom kyrkans 
barntimmar etc. 
• Riktade föräldragrupper bildas med temainriktning mm 
• En omfördelning/omlokalisering av befintliga resurser 
• En kartläggning av behovet av familjecentral skall genomföras 
• Kan syskon till ”nyfödda” gå på öppen förskola istället för på dagis? 
 
Tidplan: 
18 mars  Kommunledningsutskott Högsby 
16 april  Kommunstyrelse Högsby 
29 april  Stoppdatum för anmälan till arbetsgrupp 
1 maj – 30 sept.  Arbetsgruppen tar fram ett underlag 
22 okt  Underlaget presenteras för Kommunledningsutskottet 
20 nov  Kommunstyrelse Högsby 
…  Budgetprocess för 2010 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
En arbetsgrupp tillsätts som kan arbeta efter föreslagen tidplan där tjänstemän från 
Landsting, kommun och eventuellt polis kan delta. Arbetsgruppen arbetar efter 
ovan redovisade utgångspunkter. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att utse kommunens företrädare. 
_____ 
 
Yrkande 
 
Diana Bergeskans (s) yrkar att sista meningen under rubriken ”Utgångspunkt”, kan 
syskon till ”nyfödda” gå på öppen förskola istället för på dagis, stryks. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
En arbetsgrupp tillsätts som kan arbeta efter föreslagen tidplan där tjänstemän från 
Landsting, kommun och eventuellt polis kan delta. Arbetsgruppen arbetar efter 
ovan redovisade utgångspunkter. 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 22(59) 
Kommunstyrelsen  
 2008-04-16 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KS § 66 DNR: KU/2006.341 
 
Kommunchefen får i uppdrag att utse kommunens företrädare. 
 
Diana Bergeskans yrkande bifalles att sista meningen under rubriken 
”Utgångspunkt”, kan syskon till ”nyfödda” gå på öppen förskola istället för på 
dagis”, stryks. 
_____ 
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TU § 57 07-12-12 
Förköpsärende Högsholm 1:39 
 
Rubricerad fastighet har försålts av Götes VVS i ruda AB till Stig Karlsson. 

Högsby kommun har av Swedbank Juristbyrå uppmanats ange huruvida man 
avser att utnyttja sin förköpsrätt. 

Av stadsarkitekt Arne Wandins skrivelse daterad 2007-12-06 framgår att gällande 
detaljplan, fastställd 1963-03-22, anger industriändamål för fastigheten. 

Detta är inte ett långsiktigt lämpligt användningssätt enligt kommunens nuvarande 
bedömning. Områdets belägenhet mellan kvarter för bostäder och närheten till 
Emån gör det mer lämpat för allmänt ändamål. Kommunen planerar av den 
anledningen att ändra detaljplanen. 

 

Tekniska utskottets förslag 

 
Kommunen avstår från att utnyttja sin förköpsrätt under förutsättning att 
detaljplanen ändras så att byggande av bostäder tillåts. 
 
Ärendet överlämnas till miljö- och byggnadskontoret för eventuell planändring. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen avstår från att utnyttja sin förköpsrätt under förutsättning att 
detaljplanen ändras så att byggande av bostäder tillåts. 
 
Ärendet överlämnas till miljö- och byggnadskontoret för eventuell planändring. 
_____ 
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Avsiktsförklaring – mellanlänet 
 

KU § 46 08-03-18 
NOVA högskolecentrum i Oskarhamn har initierat en samverkan med Högsby och 
Mönsterås kommuner avseende ett utökat samarbete inom regionens näringsliv. En 
del i detta är också att koppla ihop näringslivet med akademin för att skapa 
mervärden både för näringslivet och högskolevärlden.  
 
En avsiktsförklaring har tagits fram där de tre kommunerna ställer sig bakom 
förslaget. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunen ställer sig bakom avsiktsförklaringen om samarbete med Oskarshamns 
och Mönsterås kommuner. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunen ställer sig bakom avsiktsförklaringen om samarbete med Oskarshamns 
och Mönsterås kommuner. 
_____ 
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KU § 41 08-03-18  
Remissvar – projektet Gammal design i ny regi 
 
Projektsamordnare Jonas Högquist redovisade projektet ”Gammal design i ny 
regi”.  Projektet hade som syfte att göra en förstudie avseende biografen på 
Storgatan i Högsby. Jonas Högquist redovisade en historisk bakgrund samt status 
för biografen idag. Enkätundersökning är gjord med anledning av biografens 
framtid. Projektets styrgrupp har gjort en studieresa till Filmhuset i Kungsbacka 
samt Vara Konserthus för att få idéer och tankar kring hur biografen i Högsby 
skulle kunna utvecklas. 
 
Han redovisade även tankar kring ett nytt projekt kring problematiken med 
befolkningsutvecklingen. Jonas har plockat fram ett utkast till projektbeskrivning 
som kommer att stämmas av med länsstyrelsen.  
 
Ytterligare idéer gäller kvinnligt företagande. NUTEK har ett program för detta. 
Högsby kommun kommer inte att vara huvudman för detta projekt.  
 
Det pågår diskussioner kring att utveckla Välenbadet i Fagerhult. Bidrag kan sökas 
via landsbygdsprogrammet tillsammans med lokala föreningar. 
 
Det pågår diskussioner kring internationella ungdomsprojekt, där syftet kan vara 
att stötta ungdomar att engagera sig i demokratifrågor mm. 
 
Planer finns på ett socialfondsprojekt med syfte att jobba med ungdomar i 16-24 
årsålder som har hamnat utanför utbildningssektorn och arbetslivet.  
 
Diskussioner pågår kring samverkan kring lokal livsmedelsproduktion. Intresse 
finns även från Hultsfreds kommun om samarbete kring dessa frågor. 
 
Kommunrunda genomfördes den 18 mars i Hornsö och Långemåla. Närvarande 
från kommunen var Ewa Engdahl, Jonas Högquist, Anders Johansson samt Peter 
Siilak. Jonas Högqvist kommer att följa upp lokala satsningar i de båda orterna. 
 
Konstituerande föreningsstämma för Leaderområdet ”Mitt i Småland” hålles den 
19 mars i Nässjö kommun. Som styrelseledamöter från Högsby kommuns geografi 
föreslås Robert Johansson, näringslivssektorn, Stefan Carlsson, offentliga sektorn, 
Eva Lindgren, ideella sektorn samt som ersättare Kibrom Okbamikael.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Projektsamordnare Jonas Högquist får i uppdrag att lämna redovisat material 
angående förstudie ”Gammal design i ny regi” till de politiska partierna på remiss. 
Partierna skall återkomma med förslag och kommentarer till eventuellt inköp av 
fastighet, framtida vägval utifrån redovisat schema samt förslag till finansiering. 
 
Remissvar skall lämnas till kommunkansliet senast den 11 april. 
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Informationen godkändes. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Remisstiden förlängs april månad ut. Ärendet tas upp på kommunledningsutskottet 
i maj. 
_____ 
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KS § 313 07-09-25 
 
Det framtida äldreboendet i Högsby kommun 
 
Äldreboendegruppen har sammanfattat principer och uppfattningar som bör vara 
styrande i planeringen för Högsby kommuns framtida äldreboende, daterat 2007-
05-02. Arbetsgruppen bedömer att den huvudsakliga inriktningen i det särskilda 
boendet blir ett vårdboende och att dessa resurser koncentreras till Mogården. 
Över tiden kommer behovet av platser i det särskilda boendet att minska på grund 
av minskande befolkningssiffror vilket i huvudsak  kommer att påverka 
verksamheterna på Kvillgården och Välengården. 
 
Kostnaderna för förändringarna i det särskilda boendet hänför sig i arbetsgruppens 
förslag huvudsakligen till ombyggnationen av Mogården. En mycket grov 
approximering bedömer byggkostnaden till cirka 10 000 kronor per kvadratmeter, 
vilket skulle ge en total kostnad på cirka 10-12 miljoner kronor utifrån den 
ombyggnadsskiss som upprättats som underlag till denna enkla kalkyl. Till 
kostnaderna skall sedan läggas de förändringar som föreslås på Kvillgården med 
anpassning av lokalerna till delvis ny verksamhet med kostnader på 4-5 miljoner 
kronor. 
Arbetsgruppen anser också att det kommer att behövas, som ett komplement till 
det särskilda boendet, ett seniorboende/serviceboende centralt i Högsby tätort, och 
det därför snarast behövs inledas diskussioner med olika byggintressenter. 
 
Arbetsgruppen hemställer hos kommunstyrelsen om att få gå vidare med en 
detaljplanering av ovanstående förslag under hösten 2007 och att 
kommunstyrelsen avsätter erforderliga medel härför. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2007-06-19, § 208 att ge socialchefen i uppdrag att 
skicka ut äldreboendegruppens förslag på remiss till partigrupperna och 
pensionärsorganisationerna samt informera personalen om rapporten. Ärendet  
 
 
redovisas på socialutskottet samt kommunledningsutskottet i september. Parallellt 
med detta skall frågan om finansiering utredas. 
 
Socialchef Stellan Lindeberg, redovisar de remissvar som inkommit från de 
politiska partierna, pensionärsorganisationerna samt samhällsföreningar m.fl. 
 
Andreas Furuskog (s), redovisar socialdemokraternas synpunkter.  
 
Ingemar Bergquist (kd) ställer sig bakom de intentioner som redovisats i 
utredningen. Han framhåller behovet av ett seniorboende i Högsby kommun. 
 
Kjell Front (c), hävdar att en ombyggnation är nödvändig om Välengården skall 
vara kvar som äldreboende.  
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Nedzad Talovic (s) hävdar att kvalitén i det framtida äldreboendet i Högsby 
kommun är viktig. 
 
Ewa Engdahl  (c) sammanfattar ledamöternas samt merparten av remissvarens 
synpunkter vad det gäller Välengården. En fördjupad utredning krävs för att ta 
fram ett underlag där även Välengården nyttjas som äldreboende i en framtid. 
 
Socialchef Stellan Lindeberg  meddelar att rekrytering av arkitekt pågår samt  viss 
möjlighet finns att få del av statligt investeringsbidrag för byggande av 
äldreboende.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig i huvudsak bakom äldreboendegruppens 
intentioner gällande Mogården och Kvillgården. 
 
Socialchefen och äldreboendegruppen får i uppdrag att genomföra en 
fördjupad utredning med syfte att även Välengården skall nyttjas som 
äldreboende. 
 
Arkitektkompetens skall anlitas för samtliga tre äldreboenden i 
kommunen. 
 
En referensgrupp skall bildas där representanter för berörd personal kan 
följa arbetet och bidra med sin erfarenhet.  
 
Socialchefen ges i uppdrag att bevaka möjligheten att söka statliga medel 
för äldreboende.  
 
Kommunchefen får i uppdrag att skyndsamt samla arbetsgruppen för 
investeringar kring förslag till finansiering.  
 
Äldreboendegruppen får i uppdrag att redovisa ett samlat förslag 
gällande äldreboende i Högsby kommun samt en ny tidplan för 
genomförande på kommunstyrelsen i oktober.  
_____ 
 

KS § 19 08-02-12 
Socialchef Stellan Lindeberg redovisar ett tjänstemannaförslag till 
ombyggnad av Välengården. Diskussioner har skett med socialutskottets 
ordförande samt byggnadsingenjör Jan Torstensson.  
 
Förslag 1 
 
Förslag 1 innebär att en mer genomgripande ombyggnation av Välengården görs 
för att åstadkomma standardmässigt godtagbara lägenhetsstorlekar. En omedelbar 
konsekvens av detta är att antalet lägenheter minskar ifrån idag 30 till 18 efter 
ombyggnation. 
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Den lägenhetsstorlek som åstadkommas i detta förslag medför att 6 lägenheter blir  
 
40 kvadratmeter och 12 blir på ca 30 kvadratmeter. Idag är lägenhetsstorleken 19 
kvadratmeter. Förändringen åstadkoms genom att antingen 3 av nuvarande 
lägenheter slås ihop till två eller att två slås ihop till en lägenhet. Totalt blir det 6 
lägenheter på varje avdelning  
 
Ombyggnads- och renoveringskostnaderna beräknas till 8000 tkr och ge en årlig 
kapitaltjänstkostnad 650 tkr med en 5 procentig ränta och en avskrivningstid på 33 
år. 
Att bygga om Välengården och slå ihop rum till större lägenheter är ett omfattande 
ingrepp i byggnaden, särskilt i tvåvåningsbyggnaden där man tvingas såga i 
betongblock och göra pelare och sätta in bärande balkar för att hålla upp 
byggnaden. Räknar man dessutom in sanitetsfrågorna, elen och värmen 
tillsammans med fönster och ett fasadarbete så blir ombyggnation omfattande.  
 
Förslag 2
 
Förslag 2 innebär en mindre ombyggnad som har till syfte att göra nuvarande tre 
avdelningars små matsalar större. Detta görs genom att ett angränsat boenderum 
tas i anspråk och läggs ihop med nuvarande matsal på respektive avdelning.  
Nuvarande matsalar har idag inte kapacitet av utrymmesskäl att hantera boende 
som sitter i rullstol. Periodvis får man sitta i korridoren och äta. 
I detta förslag kommer det att finnas 27 boendeplatser efter ombyggnaden. 
 
Kostnaden för denna åtgärd beräknas till ca 700 tkr eftersom man också här 
tvingas såga i betongblock och stötta med pelare och betongblock. 
 
I huvudförslaget från äldreboendegruppen finns förslag på neddragning 
på 25 till 30 platser. Kommunen har idag fler antal platser inom särskilt 
boende jämfört med liknande kommuner.  
 
Yrkande 
 
Kjell Front yrkar att kommunstyrelsen står fast vid sitt tidigare beslut 
2007-09-25, § 313. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsens beslut från 2007-09-25, § 313 står fast. 
 
Äldreboendegruppen får i uppdrag att redovisa ett sammanhållet förslag 
innehållande kalkyl och tidplan för genomförande av ombyggnation av 
Mogården, Kvillgården och av Välengården till kommunstyrelsen i april.  
Dessutom skall socialchefen bevaka vad som sker på riksnivå angående 
inriktningsbeslut och statliga medel 
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Socialchef Stellan Lindeberg redovisar äldreboendegruppens förslag: 
 
Förslagen presenteras nedan i den ordning som de föreslås genomföras och indelas 
i tre olika etapper: 
 
Etapp 1 innebär att demensboendet på avdelningarna 6/7 på Mogården får en 
förbättrad kommunikation och direkt förbindelse mellan avdelningarna samt att 
man får en ny entré som kommer att kopplas ihop med nuvarande avdelning 5 på 
Mogården, där korttidsboendet är placerat idag. Denna avdelning görs om till ett 
demensboende med totalt 10 -12 platser. Totala antalet demensplatser blir då 26 -
28 uppdelat på fyra avdelningar/enheter. Lägenhetsstorleken kommer att variera 
mellan 25 – 30 kvadratmeter. Om behoven skulle minska framöver av demensvård 
kan lägenheterna användas för somatisk vård 
 
Etapp 2 innehåller två faser där den första innebär att nuvarande somatiska boende 
på Mogården görs om till mindre enheter med ett fullvärdigt boende och där 
flexibilitet byggs in i vårdkonceptet. Boendegruppen anser att det somatiska 
boendet kommer att behövas för personer med stora vårdbehov men också för 
särskilda vårdbehov såsom psykiatri, äldre missbrukare, multiresistenta etc. 
Lägenhetsstorlek på ca 30 kvadratmeter med totalt 30 lägenheter vilket innebär en 
ökning av antalet platser i det somatiska boendet med 6 platser ifrån dagens 
situation. 
Den andra fasen i etapp två innebär att nuvarande korttidsboende/rehabilitering 
placeras i suterrängvåningen på Mogården med lokaler för träning, 
rehabilitering, hjälpmedelsutprovning etc. samt lokaler för hemsjukvårdens 
personal. Platsantalet blir 8 - 10 såsom idag. Suterrängvåningen får också egen 
entré. Denna entré har även förbindelse direkt till det somatiska boendet vilket ger 
möjlighet att förbättra tillgängligheten till detta boende. 
Ett alternativ till att bygga om suterrängvåningen är att istället ta i anspråk 
Kvillgårdens gamla del och bygga om den för korttidsboende/rehabilitering och 
träning. 
Båda alternativen har sina för- och nackdelar och kostnaderna för det ena eller 
andra alternativet bedöms vara tämligen likvärdiga.   
Boendegruppen förordar dock ombyggnad av suterrängvåningen till 
korttidsboende/rehab. 
 
Etapp 1 och 2 innebär således att Mogården byggs om och renoveras. Endast en 
mindre utbyggnad kan komma att behöva göras beroende på landstingets och 
vårdcentralens administrativa behov. Denna fråga är dock inte utredd ännu. 
Totalt kommer platsantalet att öka på Mogården till 56 -58 platser jämfört med 
dagens 40 platser. Till detta kommer korttidsboendet/rehabilitering på 8-10 platser. 
 
Etapp 3 innebär att Välengården byggs om och fullvärdiga lägenheter skapas där 
vilket medför att platsantalet kommer att minska ifrån dagens 30 platser till 18 
platser. Man får då 6 lägenheter på 40 kvadratmeter och 12 på 30 kvadratmeter. 
Detta förslag läggs på begäran av kommunstyrelsen eftersom Boendegruppen 
själva förordat en annan lösning för Välengårdens framtid med en begränsad 
ombyggnad.  
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Boendegruppen föreslår beträffande Kvillgården, att man avvaktar med tidigare 
framlagd idé att bygga om Kvillgårdens gamla del till lokaler för olika 
dagverksamheter mm mot bakgrund av den osäkerhet som råder om dessa för 
närvarande och förändrade kommunala lokalbehov i allmänhet. Dessa lokalers 
användningsområde i Kvillgårdens gamla del får vägas in i det övergripande 
resonemanget om kommunens behov av lokaler. Dagens boende där i den gamla 
delen bör dock avvecklas, med beslut om intagningsstopp. 
Däremot är det viktigt att nödvändig renovering av Kvillgården fullföljs såsom tak 
mm.  
På sikt blir Kvillgårdens ombyggda (år1994) del kvar som särskilt boende (eller 
boende med hemtjänst) med 20 platser. 
 
Yrkande 
 
Diana Bergeskans (s) yrkar att informationen till fullmäktige avvaktas innan 
projektgrupp tillsätts. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ger information till kommunfullmäktige i maj månad 
där ledamöterna ges möjlighet att lämna synpunkter. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att se över kalkyler och 
finansieringsalternativ. 
 
En projektgrupp tillsättes bestående av verksamhetschef, berörd 
områdeschef samt projektledare. Till gruppen bör knytas konsult som är 
behjälplig med att utforma förslaget i detalj rörande lägenheternas 
utformning, logistik, flödesscheman, dimensionering etc. utifrån angiven 
tidsplan ovan. Socialutskottet knyts till projektgruppen som 
referensgrupp. 
 
Boendegruppens arbete är avslutat. 
 
Reservation 
 
Diana Bergeskans (s), Magnus Gabrielsson (s) och Johanna 
KlanghGustafsson reserverar sig till förmån för Diana Bergeskans 
yrkande att informationen till fullmäktige avvaktas innan projektgrupp 
tillsätts. 
_____ 
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KF § 98 07-05-24  
Motion angående mellanboende 
 
En motion har inlämnats av Johanna KlanghGustafsson (s) och Andreas Furuskog 
(s) angående ”mellanboende”. 
 
Att bo och leva var man vill är en rättighet oavsett ålder. Det är vår skyldighet att 
se till att denna rättighet efterlevs. När vårdkravet blir för stort idag tvingas många 
flytta ifrån sina hem och orten till ett äldreboende som idag uppfattas som en 
”slutstation”. 
 
Därför föreslår socialdemokraterna att en inventering görs av befintliga fastigheter 
i samtliga tätorter som skulle kunna byggas om till ett så kallat ”mellanboende”. 
Ett ”mellanboende” där man erbjuder egna lägenheter, gemensamma lokaler och 
en viss service. Lägenheter som håller hög standard och är handikappanpassade. 
Lägenheter både för par och ensamstående. Detta skulle ge ett rikare liv, större 
gemenskap och ett längre boende på hemorten. 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Äldreboendegruppen har besvarat motionen 2008-04-10 enligt följande: 
 
Äldreboendegruppen har i samband med sitt pågående arbete om kommunens 
särskilda boende fått för yttrande en motion ifrån socialdemokraterna angående 
mellanboende i kommunen, dvs. ett boende där lägenheter med 
gemensamhetslokaler och en viss service erbjuds. Lägenheterna skall hålla hög 
standard och vara handikappanpassade. Motionsskrivarna vill att en inventering 
görs av befintliga fastigheter i samtliga tätorter vilka skulle kunna byggas om till 
ett så kallat ”mellanboende” 
 
Äldreboendegruppen vill anföra följande: 
Boendegruppen bedömer inte att det finns ett tillräckligt stort behov och intresse 
för denna typ av äldreboendelösningar i kommunens olika tätorter. Kommunens 
fastighetsbestånd är dessutom minimalt utanför Högsby tätort, varför det av den 
anledningen också skulle vara svårt att genomföra motionsskrivarnas idé. Däremot 
är boendegruppen positiv till att de privata hyresvärdarna tar dylika initiativ såsom 
gjorts i Fågelfors, där lägenheter handikappanpassats och kan erbjudas till äldre. 
Boendegruppen anser också att de diskussioner om seniorboende i Högsby tätort 
som nu kommit igång och om ett sådant boende kan förverkligas så skulle detta 
kunna bli ett bra komplement till kommunens särskilda boende och att detta då 
skulle kunna fylla de behov som Högsby för närvarande har av anpassat 
äldreboende. 
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Äldreboendegruppen föreslår därför att motionen ej tillstyrks och att ej göra 
föreslagen inventering. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 att motionen ej tillstyrks och att 
ej göra föreslagen inventering godkännes som svar på motionen. 
 
Motionen är besvarad. 
_____ 
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KF § 99 07-05-24  
Motion angående framtidens äldreomsorg i Högsby kommun 
 
En motion har inlämnats av Solweig Ekh (s) och Johanna KlanghGustafsson (s) 
angående framtidens äldreomsorg i Högsby kommun. 
 
Anhörigvårdarna skall lyftas fram och ses som en stor resurs i kommunen med 
sina erfarenheter, kunskaper och som samarbetspartner. Därför vill  
 
socialdemokraterna stärka de äldre och anhörigas situation i framtiden genom 
denna motion. 
 
Socialdemokraterna vill 
 
- att det ska finnas en politisk värdegrund för Äldre-Handikappomsorgen och 

anhörigvårdarna i Högby kommun utifrån Socialtjänstlagen. 
- Palliativt vårdteam tillskapas i Högsby kommun i samarbete med landstinget. 
- Att skapa sociala träffpunkter. 
- Växelvårdsplatser för att avlösa anhöriga enstaka dagar akutplats vid ex. 

sjukdom, och vid kortare och längre tid. 
- Avlösarservicen utan biståndsbeslut. 
- Att vid ombyggnad, nybyggnad tänka på att inrätta en äldre-anhörigcentral. 

 
Kommunfullmäktige beslutar 
 
Att remittera motionen till kommunstyrelsen. 
_____ 
 
Äldreboendegruppen har besvarat motionen 2008-04-10 enligt följande: 
 
Äldreboendegruppen har fått i uppdrag att yttra sig över socialdemokraternas 
motion om ”Framtidens äldreomsorg i Högsby kommun”. Socialdemokraterna vill 
i motionen utveckla och skapa olika verksamheter som skulle vara till gagn för 
särskilt anhöriga som vårdar närstående. 
 
Äldreboendegruppens kommentarer: 

1. man vill i motionen att det skall tas fram en politisk värdegrund för äldre- och 
handikappomsorgen och anhörigvårdarna med socialtjänstlagen som grundval. 
Boendegruppen anser att den politiska värdegrunden måste de politiska partierna 
själva ta fram och genom överläggningar mejsla fram en gemensam för kommunen 
om en sådan är önskvärd. 

2. Motionärerna vill att ett palliativt vårdteam skapas i kommunen. 
Äldreboendgruppen kan dock konstatera att ett sådant team finns idag med 
riktlinjer och ansvarig sjuksköterska. Samarbete förkommer med landstinget 
genom den s.k. Privo-gruppen. 

3. Motionärerna vill att träffpunkter skapas. Flera sådana finns redan idag med olika 
aktiviteter, men fler skulle behövas. I kommunens anhörigprojekt utvecklas  
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4. kontakter och nätverk hela tiden varför det pågår en utveckling i detta hänseende i 
kommunen. 

5. Man vill i motionen att det skapas växelvårdsplatser. Detta finns dock redan i 
kommunen, men kan naturligtvis utvecklas ytterligare.  

6. Avlösarservice utan biståndsbeslut finns också för anhöriga med 10 timmar per 
månad. Riktlinjer finns framtaget för detta. 

7. Slutligen vill motionärerna inrätta en äldre- och anhörigcentral. Denna fråga håller 
på att få sin belysning i kommunens anhörigprojekt där en särskild kartläggning 
skall tas fram över vilka behov kommunens anhörigvårdare har i form av stöd och 
avlastning. 
 
Äldreboendegruppen anser att motionen med detta är besvarad och att den inte 
behöver föranleda ytterligare åtgärder. 
KS förslag 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Äldreboendegruppens yttrande daterat 2008-04-10 godkännes som svar på 
motionen. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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Motion angående Högsbydagen 
 
Nu har åter en Högsbydag varit. Många människor har varit ute på gator och torg. 
Man får möta gamla vänner och lära känna nya människor. Socialdemokraterna 
anser i motion daterad 2006-06-13 att detta ska tas vara på i PR-syfte. Använd 
scen, dela ut ungdomsledarstipendiet, miljöstipendiet och kora årets by. Bjud in 
folk som har bott här, ha ett frukostmöte på fredagsmorgonen med kommunen som 
värd. Låt idéerna sprudla.  
 
Denna dag är positiv för vår kommun. Mönsterås satsar på sin bluesfestival, 
Oskarshamn på sin hamnfestival och Hultsfred på sin Hultsfredsfestival, listan på 
kommuner som satsar kan göras lång. Låt Högsby komma med på den. Den här 
dagen är värdefull för många men inte för alla i kommunstyrelsen som varit 
mycket restriktiva och hållit hårt i pengapungen. Socialdemokraterna uppmanar: 
Låt oss ändra på detta till kommande år och ta med detta i den kommande 
budgeten.  
 

KF § 140 07-06-13 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Motionen överlämnas till kommunstyrelsen för beredning. 
_____ 
 
Fritidschef Christina Dahlén föreslår i yttrande 2007-09-25: 
 
att överlämna de förslag som lämnats i motionen till den grupp/förening som 
arbetar med Högsbydagen. 
 
Vad det gäller utdelande av olika stipendier och utmärkelser är idén bra, men detta 
bör avgöras av politikerna så även hur mycket medel som skall avsättas för detta i 
den kommunala budgeten. 
 
De som arbetar med olika dagar (Högsby, Fågelfors, Ruda, Berga m fl) skulle 
kunna samarbeta för att eventuellt få gemensamma medel från andra håll. 
 
Kommunchefen informerar om hur grannkommunerna är delaktiga i festivaler i 
respektive kommun. Diskussioner förs kring hur Högsbydagarna skall finansieras. 
 

KU§ 255 07-10-03 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom fritidschefens yttrande. 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
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KS § 73 DNR: KF/2006.277 
 

KS § 393 07-11-27 
Yrkande 
 
Andreas Furuskog (s) med instämmande av Magnus Gabrielsson(s) och Lars-
Magnus Ek(c) yrkar att utdelning av stipendierna sker i samband med 
kommunfullmäktiges julbord i december och att stipendiaterna även bjuds in till 
Högsbydagen. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl ställer proposition på 
kommunledningsutskottets förslag och Andreas Furuskogs yrkande och finner att 
kommunstyrelsen bifaller kommunledningsutskottets förslag. 
 
Gunilla Schollin-Borg yrkar att första meningen i Kommunledningsutskottets 
förslag tas bort i Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunchefen får i uppdrag att besvara motionen. 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
Gunilla Schollin-Borgs yrkande bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens ordförande föreslår att första meningen i kommunstyrelsens 
förslag utgår. 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Medel till Högsbydagarna hanteras av budgetberedningen inför budget 2009. 
 
Gunilla Schollin-Borgs yrkande bifalles. 
 
Motionen är därmed besvarad. 
_____ 
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KS § 74 DNR: KU/2008.117 
 
Avtal om fastighetsreglering, Bötterum 1:87 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Fastigheten Bötterum 1:87 säljs till Georg Sahlsten och Anne-Lena Werner för en 
köpeskilling av ettusentvåhundra (1 200) kronor i enlighet med upprättat avtal om 
fastighetsreglering. 
_____ 
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KS § 75 DNR: KU/2008.86 
 

KU § 54 08-03-18 
Ädelpersonalens avtalspensioner 
 
Styrelserna för Svenska Kommunförbundet och Landstingsförbundet har den 22 
september 2006 beslutat rekommendera kommuner respektive landsting att träffa 
avtal om kostnadsfördelningen för avtalspensioner till personal som i samband 
med Ädelreformen 1992 och senare huvudmannaskapsförändringar överförts från 
landsting till kommun. 
 
I Kalmar län finns en kommunal arbetsgrupp som arbetat med landstinget i 
framtagandet av avtal som kan godkännas av båda parter. Arbetsgruppen föreslår 
respektive kommun att godkänna det reviderade avtalet med landstinget. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Godkänna det reviderade förslaget till avtal om kostnadsfördelning med anledning 
av Ädel-reformen med landstinget. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Godkänna det reviderade förslaget till avtal om kostnadsfördelning med anledning 
av Ädel-reformen med landstinget. 
_____ 
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KS § 76 DNR: KU/2008.79 
 

KU § 49 08-03-18 
Huvudöverenskommelse om lön och allmänna anställningsvillkor med mera 
med lärarförbundets och Lärarnas Riksförbunds Samverkansråd 
 
Sveriges Kommuner och Landsting och Arbetsgivarförbundet Pacta träffade den 
28 januari 2008 en Huvudöverenskommelse 07 med Lärarförbundets och Lärarnas 
Riksförbunds Samverkansråd. 
 
Överenskommelsen innehåller förhandlingsprotokoll och tillhörande bilagor. 
 
Innehållet i Huvudöverenskommelsen 
 
• Avtalet omfattar tiden 2007-07-01–2010-03-31. 
• Tidigare löneavtalskonstruktion behålls med likalydande ändringar som 
   finns i redan träffade överenskommelser. 
• Löneöversynstillfällen 1 april 2008 och 2009 med ett garanterat utfall för 
  arbetstagarorganisationen om 3,0 % respektive år. 
• Det totala utfallet per arbetstagarorganisation i löneöversynerna 
  2007–2009 ska uppnå lägst 10,2 %. 
• Inga individgarantier. 
• Motsvarande ändringar i Allmänna bestämmelser (AB) som gäller för redan 

träffade överenskommelser. 
• Bestämmelserna i Bilaga M är i sak oförändrade. 
• En central protokollsanteckning anger att en arbetsgrupp under ledning av en 

opartisk ordförande ska tillsättas och främst arbeta med frågor rörande lärares 
arbetstid och arbetsinnehåll. 

 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Bestämmelserna enligt Huvudöverenskommelse 07 antas. 
 
Efter framställan från respektive riksorganisation tecknas lokalt kollektivavtal –
LOK 07 - i enlighet med centrala förhandlingsprotokollet. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Bestämmelserna enligt Huvudöverenskommelse 07 antas. 
 
Efter framställan från respektive riksorganisation tecknas lokalt kollektivavtal –
LOK 07 - i enlighet med centrala förhandlingsprotokollet. 
_____ 
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KS § 77 DNR: KU/2008.13 
 
Ekonomiredovisning 
 
Kommunchef Joakim Malmdal redovisar februariuppföljningen. 
Kommunledningsförvaltningen redovisar en prognos på – 800 tkr avseende 
kollektivtrafiken. Tekniska förvaltningen prognostiserar ett nollresultat för helåret. 
Sociala verksamheten prognostiserar ett överskridande med totalt 2,3 mkr, 
framförallt inom handikappomsorgen. Lånebilden är oförändrad. Om överföring 
av investeringsmedel mellan 2007 och 2008 genomförs kommer likviditeten för 
2008 att försämras. Befolkningsutvecklingen har varit negativ sedan årsskiftet med 
21 personer. Motsvarande siffra förra året var -32 personer. 
  
Tilläggsbudget 
Förvaltningarna äskar överföring av icke använda investeringsmedel från 2007 till 
2008 års investeringsbudget. 
 
Förslag framkom om omflyttning av 200 tkr från investeringsobjekt. 
Ombyggnation Kvillgården till projektering äldreboende. 
 
Högsby Invest AB har fortsatta likviditetsproblem. Bolaget önskar att låna 50 tkr 
från ägaren Högsby kommun. Lånet löper fram till årsskiftet och räntan sätts till 
tre månaders stibor.  
 
Yrkande 
 
Patrik Köhler (m) yrkar att kommunen beviljar HIAB ett lån på 50 000 kr.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ekonomiredovisningen godkännes. Den ekonomiska situationen jämte åtgärder tas 
upp vid utskottsmötena måndag och tisdag 21 och 22 april.  
 
Kommunstyrelsen godkänner överföring av investeringsmedel från 2007 till 2008 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl lämnar över ordförandeskapet till 
Folke Karlsson angående beslut om lån till Högsby Invest AB. 
 
Högsby Invest AB beviljas ett lån på 50 000 kronor för täckande av  
hyresskulder. 
 
Jäv 
På grund av jäv deltar inte Ewa Engdahl (c) i handläggningen. 
 
Kommunstyrelsen förslag 
 
Omflyttning av investeringsmedel motsvarande 200 tkr görs från Ombyggnation 
Kvillgården till projektering äldreboende 
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KS § 78 DNR: MA/2008/32 
 

MN § 111 08-02-14 
Taxor för 2008 för Myndighetsnämndens verksamhet 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
Miljöinspektör Anna Stjärndahl redovisade förslaget till ny taxebilaga för 
Myndighetsnämndens verksamhet. 
 
Taxebilagan har uppdaterats enligt de ändringar i förordningen (1998:899) om 
miljöfarlig verksamhet och hälsoskydd som började gälla den 1 januari 2008. 
Ändringarna gäller nya SNI-koder samt indelning av verksamheter i 
tillståndspliktiga respektive icke tillståndspliktiga verksamheter. 
 
Nyheterna är också att timkostnaden höjs från 575 svenska kronor till 600 svenska 
kronor, för de lagar som Myndighetsnämnden har att bevaka. 
 
MYNDIGHETSNÄMNDENS BESLUT 
Myndighetsnämnden beslutar att godkänna förslaget till taxebilaga för 
Myndighetsnämndens verksamhet samt den höjning av timavgiften 
 
att skicka den vidare till Kommunfullmäktige för fastställande. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Kommunfullmäktige fastställer timkostnaden till 600 svenska kronor för de lagar 
som myndighetsnämnden har att bevaka i enlighet med myndighetsnämndens 
beslut 2008-02-14, § 111. 
 
Taxebilagan läggs som bilaga till denna paragraf. 
_____ 
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KS § 79 DNR: KU/2008.83 
 

KU § 52 08-03-18 
Hyra för samlingslokal i Misteln 
 
Fritidschef Christina Dahlén föreslår i skrivelse 2008-03-06 att priset för att hyra 
samlingslokalen i Misteln bestäms till 75:-/ tim. (samma nivå som 
gymnasieskolans aula) Priset gäller för samtliga oavsett om det är kommunal 
verksamhet eller ej. 
 
Bokningar får ej göras av personer under 18 år, lokalen får ej heller hyras för 
privata fester eller liknande. 
 
Varje grupp som hyr skall ha en ansvarig gruppledare som ansvarar för lokalen. 
Gruppledaren är också ansvarig för övriga utrymmen i Misteln då lokalen nyttjas 
under icke ordinarie öppettid. Gruppen kan göras ersättningsskyldig för skada som 
åsamkats lokaler eller material. 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Hyresnivån föreslås vara 100 kr/timme. Indexuppräkning sker årligen med 
konsumentprisindex (KPI), bas månad december 2007. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
Hyresnivån föreslås vara 100 kr/timme. Indexuppräkning sker årligen med 
konsumentprisindex (KPI), bas månad december 2007. 
_____ 
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KS § 80 DNR: KU/2008.96 
 

KU § 64 08-03-18 
Lokaler för de politiska partiernas gruppmöten 
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
De politiska partierna får nyttja de kommunala lokalerna hyresfritt för sina 
gruppmöten. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
De politiska partierna får nyttja de kommunala lokalerna hyresfritt för sina 
gruppmöten. 
_____ 
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KS § 81 DNR: KF/2008.78 
 

KU § 53 08-03-18 
Ordförandearvoden 2008 
 
Ordförandearvodena för 2008 föreslås enligt följande: 
 
Kommunstyrelsens ordförande  434 680 kr/år 
Kommunfullmäktiges ordförande    16 340 kr/år 
Kommunstyrelsens vice ordförande    16 340 kr/år 
Socialutskottets ordförande        38 120 kr/år 
Utbildningsutskottets ordförande    16 340 kr/år 
Tekniska utskottets ordförande    16 340 kr/år 
Myndighetsnämndens ordförande    16 340 kr/år 
Revisorernas ordförande     10 890 kr/år 
Valnämndens ordförande       5 450 kr/valår 
Överförmyndarnämndens ordförande      5 450 kr/år 
 
Arvoden för sammanträden: 2005 2006 2007 2008 
1:a timmen ersättning 195 202 207 210 
Övriga timmar    97 100 103          110    
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
De föreslagna ordförandearvodena för 2008 antas och utbetalas enligt ovan. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens förslag 
 
De föreslagna ordförandearvodena för 2008 antas och utbetalas enligt ovan. 
_____ 
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KS § 82 DNR: KU/2008.61 
 
Redovisning av delegationsbeslut 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunledningsutskottets protokoll från sammanträde 2008-03-18, §§ 29-30, 42-
44, 47, 55, 58-60, 62-63 läggs till handlingarna. 
 
Utbildningsutskottets protokoll från sammanträde 2008-01-15, §§ 1-4 läggs till 
handlingarna. 
 
Tekniska utskottets protokoll från sammanträde 2008-01-16, §§ 1-3 läggs till 
handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl enligt 
förteckning daterad 2008-04-07 läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunchef Joakim Malmdal enligt förteckning 
daterad 2008-04-07 läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av kommunchef/ekonomichef Joakim Malmdal enligt 
förteckning daterad 2008-03-14 läggs till handlingarna. 
 
Delegationsbeslut fattade av tekniska chefen Peter Siilak enligt förteckning daterad 
2008-01-09 och 2008-03-06 läggs till handlingarna. 
_____ 
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KS § 83 DNR: KU/2008.14 
 
Redovisning av byggnationer i kommunal regi 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att avtalet om 
ombyggnation av Järnvägsgatan är underskrivet och inskickat. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Rapporten godkännes. 
_____ 
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KS § 84 DNR: BYGG/2007/414 
 
Ansökan om bygglov för nybyggnad av garage 
 
GRÖNSKÅRA 3:18, LIHNA THURESSON & CONNY ISRAELSSON, 
JÄRNVÄGSGATAN 4, 579 93 GRÖNSKÅRA 
 
ÄRENDEBESKRIVNING 
Lihna Thuresson och Conny Israelsson inkom, 2007-11-27, med ansökan om 
bygglov för nybyggnad av garage på del av fastigheten Grönskåra 3:18 i Högsby 
kommun. 
 
Åtgärden avser en nybyggnad av ett garage med yttermåtten 9 x 7,5 meter, 67,5 
m², och en fasadhöjd på cirka 3 meter upp till takfot. Byggnaden uppförs på en 
gjuten betongplatta och utförs med trästomme. Fasader bekläds med stående 
träpanel och yttertak utförs som sadeltak med beläggning av plåt. 
 
Garagebyggnaden skall placeras cirka 5 meter från fastighetsgräns mot väster, 
cirka 7 meter från den mot norr, samt cirka 2,5 meter från fastighetsgränsen mot 
öster. Detta går att mäta fram enligt den kartan som bifogades till 
ansökningshandlingarna. 
 
För området finns gällande detaljplan, 1970-02-17, som säger att området endast 
är till för fristående bostäder som får uppföras i två våningar, BFΙΙ. Endast en 
huvudbyggnad och ett uthus/gårdsbyggnad får uppföras på fastigheten. 
Huvudbyggnaden får inte uppta större yta än 150 m² och gårdsbyggnaden får inte 
uppta större yta än 50 m². 
 
Fastigheten Grönskåra 3:18 är inte i överensstämmelse med gällande detaljplan, 
och den nu gjord ansökan för nybyggnad av garage strider mot gällande detaljplan 
dels med avseende på garagebyggnadens area och dels med avseende på placering. 
 
MYNDIGHETSNÄMNDENS BESLUT 
 
Myndighetsnämnden beslutar, med hänvisning till bestämmelserna i gällande 
detaljplan, återremittera ärendet för diskussioner med Kommunstyrelsen om att 
låta göra fastighetsregleringar i enlighet med gällande detaljplan. 
 
Fastighetsregleringar och reglering av gränser enligt gällande detaljplan kommer 
efter ett eventuellt beslut från Kommunstyrelsen att genomföras. Kostnader för 
detta om ca 15 – 20.000 SEK kan fördelas mellan berörda fastighetsägare. 
 
Efter dessa åtgärder kan beslut om att bevilja bygglov tas av Myndighetsnämnden. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ingen ändring genomförs av gällande detaljplan för Grönskåra samhälle, 
fastigheterna Grönskåra 3:4, 3:26 mfl daterad 1970-02-17. 
_____ 
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KS § 85 DNR: KU/2008.60 
 
Mitt i Småland 
 
Vid en konstituerande föreningsstämma i Bringetofta, Nässjö kommun, den 18 
mars i år bildades föreningen Mitt i Småland. Styrelsen för Mitt i Småland utgör 
en s.k. LAG-grupp (Local Action Group) i vilken det finns representanter för den 
ideella, privata och offentliga sektorn. LAG-gruppen ansvarar för att en gemensam 
utvecklingsstrategi tas fram för ett avgränsat geografiskt område, ett s.k. 
Leaderområde. LAG-gruppen beslutar i sin tur om stöd till projekt som genomförs 
enligt utvecklingsstrategin för Leaderområdet, s.k. Leaderprojekt. Leader är en del 
av Landsbygdsprogrammet under åren 2007-2013. 
 
Mitt i Småland har sitt ursprung i ett samarbete mellan Högsby, Nässjö, Sävsjö 
och Vetlanda kommuner, vilket även motsvarar föreningens geografiska 
upptagningsområde. Föreningens ändamål är att bedriva 
landsbygdsutvecklingsarbete till gagn för föreningens medlemmar, samt att bevilja 
stöd till projekt av allmännyttig karaktär, vilka främjar en livskraftig landsbygd i 
enlighet med utvecklingsstrategin för Leaderområdet Mitt i Småland. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Högsby kommun blir medlem i föreningen Mitt i Småland.  
 
Kommunen ställer sig bakom stadgarna för föreningen Mitt i Småland. 
 
Kommunen ställer sig bakom utvecklingsstrategin för föreningen Mitt i Småland. 
 
Stefan Carlsson utses som Högsby kommuns företrädare i styrelsen för föreningen 
Mitt i Småland  
_____ 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 50(59) 
Kommunstyrelsen  
 2008-04-16 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KS § 86 DNR: KU/2007.352 
 
Försöksverksamhet lokal service 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar från möte med 
Oskarshamns kommun och länsstyrelsen i rubricerade ärende. Arbetsförmedlingen 
och försäkringskassan har meddelat sitt intresse att samverka i ett lokalt 
servicekontor i Högsby. Tanken är att verksamheten kan lokaliseras till Misteln. 
 
En kontaktperson ska utses för projektet i kommunerna.  
 
Diana Bergeskans vill ha kontinuerlig information om försöksverkamheten. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Till kommunens kontaktperson utses Christina Dahlén. 
 
Rapporten godkännes. 
_____ 
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KS § 87 DNR: KU/2008.7 
 
Näringslivsfrågor 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar att konjunkturen avseende 
arbetsmarknaden i Kalmar län är bättre än landet i övrigt. 
 
Kommunstyrelsens  beslut 
 
Informationen godkännes. 
_____ 



HÖGSBY KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 52(59) 
Kommunstyrelsen  
 2008-04-16 

Justerandes sign    Utdragsbestyrkande 
  

 
KS § 88 DNR: KU/2008.15 
 
Redovisning av politiska uppdrag 
 
Brigitte Kühne (fp) redovisar från styrelsemöte med Regionförbundet i Kalmar 
och Ansvarskommitténs förslag om regionindelningar. Det finns olika förslag om 
regionindelningarna. Östra Götaland med Öland, Jönköping och Kalmar län, en 
större region med Skåne, Blekinge och Kronobergs län. 
 
Kronoberg o Kalmar län samverkar inom högskoleområdet idag.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl informerar om att Högsby har fått 
förmånen att anordna en nationell landsbygdskonferens den 3 september 2008. 
 
Kjell Front (c) informerar från möte med Kalmar Läns Trafik AB i Kalmar som 
gällde nya upphandlingen för 2008. Krav kommer att ställas på alkolås i bussarna i 
så stor utsträckning som möjligt samt även  trepunktstbälten. Man håller på att ta 
fram avståndsbaserade taxor istället för zontaxor. Handikappanpassning av 
fordonen ska vara med i upphandlingen. Miljön är också en viktig del av 
upphandlingen. Anropstrafik, det vill säga att man kan ringa och beställa resan 
samma dag finns i Nybro och Oskarshamn idag. Inom Nybros närtrafik är det 
många som utnyttjar detta.  
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl redovisar från träff med 
järnvägskommunerna Nässjö-Oskarshamn.En gemensam skrivelse ska skickas till 
länstrafik och regionförbund med synpunkter på  järnvägsförbindelserna.  
 
Kommunstyrelsens ordförande meddelar också att det är svårt få enighet kring 
frågan om Kulturhuvudstad 2014. Det finns inget beslutsunderlag ännu. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Informationen godkännes. 
_____ 
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KS § 89 DNR: KU/2008.16 
 
Redovisning av företagsbesök 
 
Inget fanns att rapportera. 
_____ 
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KS § 90 DNR: KU/2008.17 
 
Redovisning av kommunala projekt 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl meddelar att en mål 3-ansökan är 
inskickad för projektet Integration i Högsby II. Projektets syfte är att få ut fler i 
arbete och därigenom minska socialbidragskostnaderna. 
 
Kommunstyrelsens ordförande informerar om att KK-stiftelsen har startat 
programmet Samhällsentreprenörskap. Man vill gynna utvecklingen genom att ta 
hjälp av den ideella sektorn. Möjlighet finns att söka pengar för att jobba med 
utbildning i dessa frågor.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom en ansökan hos KK-stiftelsen angående 
Samhällsentreprenörskap. 
_____ 
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KS § 91 DNR: KU/2008.18 
 
Delgivningar 
 
1.  Avtal folkhälsa. 
2.  Skrivelse angående avvisning av flyktingfamilj. 
3.  Svar från migrationsminister Tobias Billström angående avvisning av 

flyktingfamilj. 
4.  Svar från Migrationsverket angående avvisning av flyktingfamilj. 
5.  Beslut om statsbidrag. 
6.  Energikicken080218. 
7.  Energikicken2. 
8.   Granskningsrapport HUL. 
9.   Leadercheck ”Exportrådet kommer till Högsby”. 
10.  Nyhetsbrev SmåKom februari. 
11.  Nyhetsbrev SmåKom mars. 
12.  Nätbaserad fakturering. 
13.  Nätbaserad fakturering2. 
14.  Protokoll KLT 2007-12-19. 
15.  Protokoll Regionförbunds AU 2008-03-19. 
16.  Protokoll Regionförbundets styrelsemöte 2008-03-19. 
17.  Skrivelse angående persontrafik. 
18.  Protokoll SmåKom 2008-03-26--27. 
19.  Komplettering till SmåKoms rikskonferens. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Delgivningarna läggs till handlingarna. 
_____ 
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KS § 92 DNR: KNSLI 20024084 
 

KS § 40 08-02-12 
Invigning av Storgatan på Högsbydagen 
 
Ledamoten Diana Bergeskans föreslår att invigningen av Storgatan sker på 
Högsbydagen. 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet överlämnas till kommunledningsutskottet och tekniska utskottet för 
förslag till beslut. 
_____ 

KU § 67 08-03-31 
Kommunstyrelsens ordförande Ewa Engdahl informerar om tekniska utskottets 
förslag att Vägverket tillsammans med tekniska förvaltningen arbetar fram förslag 
till lämpligt datum för invigningen av Storgatan och föreslår 
kommunledningsutskottet att ställa sig bakom detta.  
 
Kommunledningsutskottets förslag 
 
Vägverket tillsammans med tekniska utskottet arbetar fram förslag till lämpligt 
datum för invigningen av Storgatan. 
 
Diana Bergenskans (s) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag att 
invigningen sker på Högsbydagen. 
_____ 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Vägverket tillsammans med tekniska utskottet arbetar fram förslag till lämpligt 
datum för invigningen av Storgatan. 
 
Reservation 
 
Diana Bergenskans (s) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt förslag att 
invigningen sker på Högsbydagen. 
_____ 
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KS § 93 DNR: KU/2008.124 
 
Kriterier för utmärkelsen Årets By 
 
Nedzad Talovic (s) yrkar att man vid utmärkelsen av Årets By ska ta med 
miljöaspekten i kriterierna.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Kommunstyrelsen beslutar att infoga miljökriterier vid utnämning av Årets By. 
_____ 
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KS § 94 DNR: KU/2008.125 
 
Byggande av 10 vindkraftverk i kommunen 
 
Kjell Front (c) yrkar att kommunen utreder byggnation av 10 vindkraftverk på 
kommunens mark 
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet tas upp på kommunledningsutskottets sammanträde i maj. 
_____ 
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KS § 95 DNR: KU/2008.126 
 
Öka invånarnas trivsel i kommunen 
 
Kjell Front (c) yrkar att något görs för att öka trivseln för kommunens invånare. 
Hur skapar man trygghet för de boende? Hur kan miljön förbättras? Han föreslår 
att en grupp bildas med personer som är intresserade av att ta tag i dessa frågor.  
 
Kommunstyrelsens beslut 
 
Ärendet överlämnas till kommunledningsutskottet. 
_____ 
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